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KOMISE ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ  

 RADY MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 4  

 

Z Á P I S 

 

ze 4. zasedání, které se konalo v pondělí 26. června 2023 od 17.00 hod do 20.00 hod v zasedací místnosti Rady 

MČ Praha 4, v 10. patře, Úřadu městské části Praha 4, Antala Staška 2059/80b, Praha 4 

 

Přítomní členové komise (8): RNDr. Jiří Bendl, CSc., Ing. Ondřej Růžička (příchod 17.20h), Ing. Miloš Kožešník, 

Mgr. Petr Štádler (odchod 18.45h), Mgr. Tomáš Liškutín, Jan Hušbauer (odchod 18.15), Tereza Tajčmanová, Ondřej 

Fanta 

Nepřítomní členové komise (1): Hana Horálková  

Tajemník: David Záruba (odchod 18.15h) 

 

 

1) Přivítání 

 

2) Organizační informace 

 

3) Projednání druhého kola žádostí o dotace v oblasti životního prostředí 

 
    Tento bod byl na program jednání zařazen mimořádně, na základě procedurálního návrhu místostarosty 

Jana Hušbauera, který vzešel ze zasedání komise pro poskytování dotací ze dne 21.6.2023. Návrh se týkal 

doporučení k novému projednání níže uvedených žádostí na nejbližším zasedání komise pro životní prostředí.  

 

Výsledky hlasování o výši dotace doporučené komisí ŽP pro MČP4: 

 

Žadatel 
Výše dotace 
doporučená 

komisí ŽP 

Hlasování komise ŽP        
pro- proti - zdržel se 

7274 Probuďme Nusle, z.s. 29.000 6 - 0 - 1 

7268 ZO ČSOP Ochránci zvířat sv. Františka z Assisi 20.000 7 - 0 - 0 

7275 Probuďme Nusle, z.s. 20 000 7 - 0 - 0 

 

Usnesení: „Komise doporučuje RMČ Praha 4 poskytnout dotace výše uvedeným žadatelům“.  

 

 Při projednávání tohoto bodu byl předsedovi komise sdělen střet zájmů ze strany pana zastupitele Mrg. Petra 

Štádlera (žádosti spolku Probuďme Nusle). 

 

4) Krajinářská studie revitalizace okolí retenční nádrže U Vodotoku 

 

Byla představena a diskutována krajinářská studie retenční nádrže U Vodotoku. V rámci 

projednávání zazněly argumenty vzešlé ze společné schůzky s občany. Dále bylo připomenuto, že celá 

studie úzce souvisí se záměrem rozšíření parkovacích míst ze strany ulic Nad Koupadly a U Koupadel. 

   

Usnesení 8 – 0 - 0 :  
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„Komise ŽP projednala krajinářskou studii revitalizace okolí retenční nádrže U Vodotoku a 

doporučuje Radě MČ P4, aby byl tento dokument brán jako jeden z neopomenutelných koncepčních 

podkladů pro správu a rozvoj řešeného území, pro práci Odborů MČ a pro plánování potřebných 

investic. Dále doporučuje plánované intervence v území konzultovat se zpracovateli vize a 

s Agenturou ochrany přírody a krajiny. Při dalším zpracování budou zohledněny podněty občanů“. 

 

5) Revitalizace Zátišského potoka 

 
V rámci proběhlé diskuse zazněly návrhy na obohacení prostorou o prvky, které zohledňují a posilují 

biodiverzitu a přírodě blízké pasáže, a které jsou zároveň atrakcí pro občany. Jsou zde vítány i vhodné prvky pro 

seniory, kde mohou být v blízkém kontaktu s dalšími aktivitami mládeže. Bylo obecně zdůrazněno, že při 

zpracovávání koncepcí, studií a vizí je užitečná diskuse s AOPK.  

Bez usnesení. 

 

6) Vize revitalizace břehů Botiče v Michli 

 
Komisi ŽP byla představena vize revitalizace území podél Botiče. Bylo vyzdvihnuto, že toto území je 

významným biokoridorem, který v biocentru při vyústění Botiče pod seřaďovacím nádražím navazuje na 

významný přirozený biokoridor podél železniční trati vedoucí až do Krčského lesa s mimoúrovňovým křížením s 

dopravní infrastrukturou. Zelená infrastruktura tak propojuje i zalesněný Tyršův vrch a Bohdalec a neměla by být 

přerušována. Na Botiči jsou nejméně dva nebezpečné přepady do vývařiště, kdy především v zimně hrozí pád a 

uvíznutí dětí pod led. Rozšíření koryta Botiče a umožnění přístupu a pohybu osob podél vody je vítané a 

žádoucí. Vzhledem k absenci zemědělských biocidů a především pesticidů ve městě, jsou zelené plochy ve městě 

se stoupajícím potenciálem pro biodiverzitu a četnost populací, které jinak významně mizí z krajiny.  

Usnesení 6 – 0 – 0 

 

„Komise se seznámila s koncepcí Úpravy Botiče Praha 4 - Michle a doporučuje Radě Městské části 

Praha 4 maximálně využít myšlenky a návrhy obsažené ve dvou vzájemně kompatibilních 

variantách“   

 

7) Různé 

 
V rámci tohoto bodu byl diskutován vývoj úklidu firmou KOMWAK. Byl projeven zájem o průběžné 

informace k jednotlivým projednaným koncepcím. Dále pak téma užitečnosti závlahových mís vedle stromů.  

 
 

 

 

 

Zapsal: David Záruba, Jiří Bendl V Praze dne 26.6.2023 

 

 

 

 

 

 RNDr. Jiří Bendl, CSc. 

 předseda komise 


